
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

 

Bestyrelsesmøde tirsdag d. 28.8.2018 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne Holstein 
Ipsen, Carl Høj Laursen, Rubi Frahm, Jakob Hansen fra ca. kl. 19.15, Tanja Vinther (medarb.), Mette Bach 
(medarb.), Rikke Jensen (medarb.),  (elevrep.),  (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, Maibritt Vestergaard, Morten 
Borup 
Afbud: Susanne, Birgit, elevrepræsentanterne 
Mødested: Personalestuen, Ådalsskolen 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, men i løbet af mødet vil der blive serveret lidt brød.  

Dagsorden 
Ordstyrer: Hanne 
Pkt. 1 Underskrive referat   5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden   B 5 min. 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehus og 
skole 

Personalenyt:  
Natasja og Emilie fra børnehuset er startet på studie. De to 
nye medhjælpere starter 1. september. 
 
På skolen har vi måttet afskedige en lærer og en pædagog. 
Dette skyldes faldende elevtal samt udgifter til elever, som 
hører til vores skoledistrikt, men som er visiteret til et andet 
skoletilbud. Det var ikke noget, vi har kunnet forudse, og det 
er selvfølgelig en træls situation. Grundet lange 
opsigelsesvarsler slår det først i gennem økonomisk fra efter 
nytår. Det betyder, at skolen kommer ud med et merforbrug, 
som vi skal hente ind efterfølgende. 
 
De to pædagoger som blev afskediget i foråret har begge 
fået nyt job.  
 
PLF 2.0: 
Fælleskommunalt projekt financieret af A/P møller fonden, 
videreføres i dette år. Projektet fokuserer på 
kompetenceudvikling af personalet. Vi uddyber indholdet på 
næste bestyrelsesmøde.  
 
Sensommerfest d. 31.8.: Vi er i gang med forberedelserne 
og glæder os 
 
Skolefest d. 8.11.: I år en ”rigtig” skolefest. Der er emneuge i 
ugen op til. Der vil være musikoptræden fra klasserne. 
Forårskoncerten afløses derfor af skolefesten. 
 
Madordning i dagtilbud og på skolen: Vi har sagt nej. Kolind 
og Uglen har sagt ja tak. Det bliver spændende at følge 
deres erfaringer.  
Ny madordning på skolen: Møllebistroen opsagde aftalen 
med os for sommerferien. Vi har afsøgt mulighederne for en 
ny leverandør og har indgået aftale med Romalt 
aktivitetscenter. Vi er interesserede i at høre elevernes og 
forældrenes erfaringer med den nye ordning. 
 
Klar til læring: Det ruller ind over skole og dagtilbud i dette 
skoleår. Der indgår 6 kompetencer. I dagtilbuddet arbejdes 
der med det i samarbejde med forældrene og de nye papirer 
bruges som overleveringspapir ved skolestart. 
OBS: orientering omkring indholdet i nyt fag: socialfag. 
 

O 20 min. 
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Kursus for nye bestyrelser d. 12.9.: 
I er inviteret til kursus for nye bestyrelser. Dette gælder ikke 
medarbejderrepræsentanter. 
 
Nye styrkede læreplaner i dagtilbud:  
De nye styrkede læreplaner træder gradvist i kraft nu. Målet 
er bl.a. at få udviklet en endnu bedre evalueringskultur. 
Fokuspunktet lige nu er leg. Vi tænker PLF ind i dette 
arbejde. 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Ingen elevrepræsentanter til stede. O 10 min. 

Pkt. 5 Hvad har bestyrelsen været 
optaget af hidtil? Og hvad vil 
den nye bestyrelse gerne 
opnå/nå at komme omkring? 
Oplæg fra Jesper. 

Hvilken bestyrelse vil vi gerne være? 
Skal vi arbejde mere projektorienteret eller skal vi føre tilsyn 
og lign.? 
 
Vi har hidtil haft fokus på mad og udendørsarealer. Det 
fortsætter vi med. Men kunne der være andet vi gerne ville? 
 
Årshjul: det kunne være godt at få et overblik. 
Det kunne være spændende at arbejde projektorienteret. Så 
vi får sat ord på, hvad vi gerne vil. 
 
Udsagnene/ideerne fra landsbyklyngeprojektets rapport. De 
kunne være afsæt for emner, vi kunne tage fat i. 
 
Skal-opgaverne har vi ikke så meget indflydelse på. Det 
kunne være et argument for at fokusere på det, vi selv er 
optaget af som bestyrelse. 
 
Eks. De gode historier/branding. 
Det kræver en historie, bestyrelsen kan fortælle. 
Vi skal rette vores fokus mod de rette modtagere. 
 
Vi kun godt have en målsætning om at promovere de gode 
fortællinger til pressen et par gange i løbet af året. 
 
Arbejdsgrupper/varierede arbejdsformer kan løsne op for 
arbejdsformen og gøre os mere effektive. 
 
Sammenlægningen kunne være et relevant fokus og en 
succeshistorie ligesom skolens arbejde med inklusion.  
 
Man kan invitere FI udvalget på skolen. Så kan man fortælle 
om vores visioner for området, og hvilke udfordringer, vi 
oplever. 
 

D 20 min. 

Pkt. 6 Orientering fra Skoleforum – 
Rapport fra VIVE om 
evaluering af tildelingsmodel 
og øget inklusion. Se bilag. 

 
Jesper og Morten har været afsted to gange til Skolefroum. 
 
Hvilken betydning har tildelingsmodellen haft på skolernes 
mulighed for at arbejde med inklusion? 
 
Er der forskel på små og store skoler? 
Rapporten peger på følgende opmærksomhedspunkter: 
 

 Kontinuerligt fokus på kompetenceudvikling for 
medarbejderne 

 Kontinuerligt fokus på om tildelingsmodellen giver 
skolerne et godt grundlag for at styre økonomien ud 
fra 

O 10 min. 
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 Kontinuerligt fokus på elevernes trivsel 

 Fokus på perioden efter afvikling af specialklasser 
 
Forvaltningens anbefalinger: 
 

 At der fortsat arbejdes med kompetenceudvikling.  

 At der på nuværende tidspunkt ikke tages højde for 
socio-økonomiske faktorer i tildelingsmodellen. 

 Der udarbejdes en tilføjelse til tildelingsmodellen, 
der tager højde for udfordringerne med ”Pengene 
følger eleven”. 

 Udgiften til eksklusion af elever øges fra 140.000 kr. 
til 250.000 kr. 

 At der fortsat er fokus på elevernes trivsel 

 Politisk drøftelse af. Hvordan kommunen kan tage 
hånd om medarbejderes og forældres bekymringer 
omkring elevernes trivsel, sociale og faglige 
kompetencer 

 
Pkt. 7 Dagsorden til arbejdsdøgn for 

bestyrelsen – indledende 
drøftelse af, hvad vi skal 
bruge arbejdsdøgnet til. Vi 
beslutter det endeligt på 
næste bestyrelsesmøde. 

Susanne har fremsendt følgende forslag: http://skole-
foraeldre.dk/artikel/kursus-nye-skolebestyrelser. 
Vi er enige om, at det er vigtigere at fokusere på nogle af de 
ting, der optager os i bestyrelsen. 
 
Vi skal være på Danhostel i Ebeltoft: 
https://www.toppenafebeltoft.dk/ 
 
Forslag: 
Brugen af iPads, sociale medier m.m. 
Antimobbestrategi 
Branding - Besøg af FI-udvalget 

 
Det vil være hensigtsmæssigt med forskellige arbejdsformer 
i løbet af døgnet. 
Planlægningsudvalg: Jesper, Jakob, (Hanne), Morten 

B 5 min. 

Pkt. 8 Ny vision – hvor er vi i 
arbejdet med den nye vision? 

Overskrift: Ådalen – et godt læringsfælleskab for alle 
 
Tre pejlemærker: Leg læring og livsduelighed 
 
Vi har kogt ordene fra bestyrelsens og medarbejdernes 
refleksioner ned til det udleverede skriv. Dette er en 
orientering om, hvor vi er i processen. Bestyrelsen vedtog 
den indholdsmæssige del af visionen før sommerferien. 
 

O 5 min 

Pause 20 min 

Pkt. 9 Budgetkatalog – oplæg til 
Syddjurs Kommune budget 
for 2019. Budgetkataloget 
offentliggøres d. 24.8., 
hvorefter det sendes ud til 
bestyrelsen. Morten sender 
en ”læsevejledning” sammen 
med budgetkataloget. 
Bestyrelsen har mulighed for 
at afgive høringssvar til 
budgetkataloget. Se vedlagte 
tidsplan. 

 
Det blev præsenteret for MED-organisationen i fredags. Der 
er ikke lagt op til besparelser på skole- og 
dagtilbudsområdet i år.  
 
Der bliver som følge af en tidligere budgetvedtagelse flyttet 
udgifter vedr. service og ejendomme fra de decentrale 
enheder til en central ejendomsenhed, men det gør 
opgaverne også. På Ådalsskolen bliver vi reduceret med 
200.000 kr. mere end vores udgifter har været. Andre steder 
vinder man på den nye ordning I børnehuset er der ikke den 
store forskel i økonomien. 
 
Det bliver nødvendigt at udvide kapaciteten i Hornslet, hvor 

D
/
B 

40 min. 

http://skole-foraeldre.dk/artikel/kursus-nye-skolebestyrelser
http://skole-foraeldre.dk/artikel/kursus-nye-skolebestyrelser
https://www.toppenafebeltoft.dk/
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børnetallet stiger. Der er sat midler af til at undersøge behov 
og muligheder på skoleområdet og der er afsat midler til at 
bygge en ny institution i Hornslet Øst. 
 

 Faglokaler. Vi undrer os over, at der I tidligere 
sektorplaner har været nævnt faglokaler på 
Ådalsskolen, men det er ikke længere beskrevet. Vi 
påpeger, at der stadig er et behov. 

 

 Madordning. Vi reviderer tidligere skriv, og sender 
det ind som en del af høringssvaret. 

 

 Der er fortsat behov for at investere på 
dagtilbudsområdet, så man kan sikre kvaliteten af 
den tidlige indsats. Vi vil gerne anerkende at dette 
tilgodeses, men at der stadig er et godt stykke op til 
landsgennemsnittet. 

 
Ledelserne og MED-organisationen er ikke blevet orienteret 
om udvidelsesblokkene på dagtilbudsområdet. Gad vide 
hvem, der heller ikke ved det? 
 
Vi indsender høringssvar inden budgetseminar d. 13.-14. 
september. 
Jesper starter et høringssvar op og sender rundt til hurtig 
kommentering 
 
 

Pkt. 10 Deltagelse på forældremøder 
og fordeling af møderne 
blandt 
forældrerepræsentanterne. 

Årgang Dato tidspunkt Hvem deltager 

0.-3. 24. sept.  17.30-18.30  Rubi/Hanne 

4.-6.  23. aug. 17-18.30  afholdt 

7. 27. sept 17-19  Birgit 

8. 10. sept.  17-19  Bjarke 

9. 4. sept.  17-19  Carl 

    
    

 

D
/
B 

10 min. 

Pkt. 11 Facebook – evaluering af 
brugen og indholdet på 
skolens Facebookside. 

Udsættes til arbejdsdøgn  10 min. 

Pkt. 12 Indkomne sager til 
bestyrelsen. 

Ny suppleant har meldt sig. Far til ny elev i 2. klasse. Han 
inviteres med til møderne som suppleant fremover – og 
dermed uden stemmeret 
 
Jesper tager kontakt til ham og skriver til Morten med hans 
kontaktoplysninger. 
 

O 10 min. 

Pkt. 13 Punkter til kommende møder Antimobbestrategi 
Facebook, (tages op halvårligt) 
Sprogvurdering 
Trivselsmåling 
Overgange 
Årshjul 
Liv i Ådalen 
Sammenlægning af børnehus og skole 
PLF 2.0 

B 5 min. 

Pkt. 13 Evt.   5 min. 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 


